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Miljøminister Lea Wermelin:

Træerne står ikke i vejen for vores overblik – tværtimod. Vi skal have 
mere ny skov, mere urørt skov og mere vild natur

Skovprogrammet er rammen for vores skovpolitik. Vi vil starte med at 
lave en biodiversitetspakke. Skovene en vigtig del.

For klimaets skyld er det ikke nok at stoppe udslip. Vi skal også fjerne 
atmosfærisk kulstof. Det er skovene verdensmestre i.

Vi vil lave en national klima- og skovfond. Her har DK brug for jeres 
viden, så skovene også kan levere bæredygtigt træ til samfundet.
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Seniorforsker Thomas-Nord Larsen:
Skovene kan modvirke klimaforandringer på flere måder. Det er et 

valg (politisk) hvordan vil vil gøre det.

Lageret af kulstof i urørt skov er større end i dyrket skov. Men 
skovene kan ikke gøre en afgørende forskel medmindre de fossile 

udledninger samtidig stoppes.

Dyrkede skove kan levere erstatninger for fossile produkter og har 
derfor en meget større positiv nettoeffekt på atmosfærens indhold af 

kulstof.

Centralt at skovene producere træprodukter med lang levetid til et 
biobaseret samfund.  
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Professor Erik Dahl Kjær:
Det korte svar: Det ved jeg ikke!

Træarterne har et stort tilpasningspotentiale ift
temperaturændringer. Og vi har mange erfaringer allerede.

Fornuftigt at hente frø fra kilder andre steder i verden og at afprøve 
nye arter.

Bekymringen er at vi også kan få nye skadevoldere –
svampesygdomme & insekter.

Nøgleordene er robusthed, tilpasningsevne – og brug lidt af hvert.



Hashtag til brug på sociale medier: 

#skovkonf2019

Skovrider Michael Gehlert:
Vi skal have mere skov fordi skovene kan opfylde mange 

samfundsbehov samtidig. Derfor er den politiske vision om et 
fordoblet skovareal langtidsholdbar.

Frihedsgrader i valgmulighederne for de fremtidige skovejere er 
vigtigere end meget høje tilskud til tilplantning: Det vil give de skove, 

som fremtiden har behov for.

Fjern benspænd fra Skat og korriger misforstået kritik af at 
samfundet bruger træprodukter.

De fremtidige tilskud skal indrettes, så ansøgerne tilskyndes til at 
foretage klimaoptimale valg af træarter.
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Skovrider Esben Møller Madsen:
Billigt og kraftfuldt at imødegå klimaforandringerne ved hjælp af 

produktive skove.

En forøgelse af skovarealet til 25 % kan øge kulstofoptaget svarende 
til 30 % af DKs emission af CO2.

DK importerer 70 % af sit træforbrug. Der vil blive behov for en øget 
dansk produktion.

De nye skove skal ikke tjene ensidige formål: Svaret er mosaikskove
med stor variation.

Træprodukter skal bruges klogt: Innovation
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Direktør Mikael Koch:

Det interessante for klimaindsatsen er udledningen af CO2 ved bygningens 
opførelse – ikke udledningen ved drift i bygningens levetid.

De bærende konstruktioner er mest oplagte for brug af træ: Et stort 
volumen og er ikke udsat for vejrliget.

Vi har produktviden og teknologi: Vi savner en politisk vilje til at vise 
retning: Uddannelser, livscyklusberegninger, bygningsreglement, 

samarbejde med kommuner.

Fordelene er mange – og det koster ikke (næsten) staten penge.
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Arkitekt MMA Søren Nielsen:

Der er alene 1 ulempe ved træ: Vi mangler en tradition.

Politisk opfordring:

• Stimuler træbyggeri

• Gør nedrivningspolitikken klimaansvarlig

• Stil kravene til os – vi kan godt!
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Professor Henrik Wenzel:

Vi kan ikke helt finde tilstrækkelige mængder af biomasse i 
fremtiden. Vi kommer til mangle træet til at lavende flydende 

brændstoffer. 

Derfor skal varme- og elsektorens forbrug af træbiomasse fremover 
kanaliseres over til produktion af flydende brændstoffer.

…og det koster næsten ikke noget: En kop kaffe om ugen.

Bæredygtighedsudfordringen: Biomasse er samfundets billigste 
kulbrinte. Og dem skal vi bruge i transportsektoren.
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Hvad mener ordførerne…?



Hashtag til brug på sociale medier: 

#skovkonf2019

Tak for i dag!

Skovpolitisk åbningsdebat 

22. oktober 2020

på Christiansborg


